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Abstract :

Through my research, | have tried to emphasize on the designing skills that the teacher has to use
so as to prepare his lesson and the degree of the influence of these steps on the success of the
pedagogical process.

I have specified the secondary grade ad a model of learning situation taking into consideration
the surrounding circumstances. In order to reach the desired results, | have defined the skill and its
kinds as well as the different types of planning.

Then, | have moved to the learning process without neglecting the learning stages and notions.

I have concluded my research in terms of practice and | have used the three approached and
mentioned the need to direct the pedagogical competences.

Keywords: skill, planning, learning stages.

Résumé:

J’ai essayé a travers ma mémoire traité la compétence menée par 1’enseignant pour une meilleure
préparation pédagogique avant le cours et combien cette derniere a une répercussion sur les étapes
censurant la réussite de 1’opération d’enseignement dans son domaine prenant en considération que
I’apprenant et le pédagogue vivent.

Pour arriver a des bons résultats j’ai commencé a donner un apergu sur les compétences et leurs
différentes genres, puis a I’opération ainsi leurs bases sans oublier la fagon d’enseigner en passant par
les théories d’apprentissages.

J’ai conclu mon récapitulatif par une partie de pratique, une approche par compétence.

Mots clés : compétence, planning, les étapes d’apprentissage.



